
14. 5. 2023 – Zachování čistého srdce – střež ho před pastí.
f. Štěpán Marosz

Čtení:  Genesis 3,1-7a; Marek 7,14-21
Písně: 639, 581, 754, 757

Pomůcka: pastička na myš – K čemu to je? Znáte to?
Satan má jakoby takovou pastičku.
1.  Petrova  5:8  –  „Buďte  střízliví!  Buďte  bdělí!  Váš  protivník,  ďábel,
obchází jako ‚lev řvoucí‘ a hledá, koho by pohltil.“
Když si uvěřil v Pána Ježíše, tak máš nepřítele, který na tebe líčí pasti.
Používá různá lákadla a návnady. Ošklivá myšlenka, lenost, počítač, hry,
kamarádi, drogy, alkohol, nejdřív musím udělat to a to a pak jestli zbude
čas, tak si přečíst z Bible.
V Bibli je psáno, jak mu můžeš nenaletět. v. 9 - vzepřít se mu. Říci ne.
Pros Boha, aby ti pomohl.

Střež své srdce

„Dbejte na to…ať se nerozbují  nějaký jedovatý kořen,  který by nakazil
mnohé“(Židům 12:15).

Fráze  „dbejte  na  to“  pochází  z  řeckého  slova  episkopos,  což
znamená dohlížet  na  něco,  kontrolovat  a  opravovat  (je  to  také původ
slova „biskup“). Takže jsi ten, kdo kontroluje své srdce. Každý den musíš
sledovat, řídit a opravovat to, co se tam děje. Nemůžeš druhé obviňovat
za  svůj  špatný  postoj,  rozmrzelost  a  neodpuštění.  Ty  jsi  za  to
zodpovědný! Když tě někdo urazí, je na tobě, jestli dovolíš, aby hořkost
zapustila kořeny. Nemůžeš kontrolovat to, co dělají druzí, ale je to tvoje
„vnitřní“ část – část, kterou můžeš kontrolovat – za kterou nás Bůh činí
zodpovědnými. Ty musíš rozhodnout, jestli se podráždění změní ve zlost,
zlost v zášť a zášť v odplatu.

Pavel  říká:  „Dbejte na to…ať se nerozbují  nějaký jedovatý kořen,
který by nakazil mnohé“ (Židům 12:15). Důvod, proč plevel převládne na
zahradě,  je  ten,  že  zahradník  ho  dost  rychle  nevytrhá.  Když  je  tvoje
zahrada  přeplněná  plevelem,  nemůžeš  říci:  „Nevím,  jak  se  to  stalo!“
Pokud o ni „dbáš“, všimneš si počátků růstu plevele. Jediný způsob, jak
zůstat svobodný od plevele, který nepřítel chce zasít do tvého života, je
dávat pozor na stav svého srdce. Když čelíš bolestivé, urážlivé situaci,



odmítni, aby špatný postoj zakořenil a nesl špatné ovoce. Místo toho pros
Boha,  aby  ti  pomohl  nahradit  tyto  ničivé  myšlenky  milosrdenstvím  a
odpuštěním vůči  lidem,  kteří  tě  zranili.  Bible  říká:  „Především střez  a
chraň své srdce, vždyť z něho vychází život“ (Přísloví 4:23).

Jenže je tu jeden problém: stav našich srdcí se promítá do našich
vztahů – osobních, pracovních, sborových, celospolečenských. Právě o
tom mluví Ježíš v pasáži, která se stala základem dnešního kázání: „Z
nitra  totiž,  z  lidského srdce,  vycházejí  zlé myšlenky,  smilství,  loupeže,
vraždy,  cizoložství,  chamtivost,  zlovolnost,  lest,  bezuzdnost,  závistivý
pohled, urážky, nadutost, opovážlivost. Všecko toto zlé vychází z nitra a
znesvěcuje člověka.“

Hřích  se  z  myšlenky  stává,  až  když  k  ní  přivolíme.  Když  dáme
souhlas. Už to jablíčko držíme v ruce. Tak jo, kousneme si, a uvidíme.
Řekla bych, že proti  nám dnes kromě hada hraje i  technika. Když jste
někomu v dřívějších dobách napsali rozzuřený nebo nevhodně vyzývavý
dopis, museli jste si ho dát na stůl, nalepit na něj známku a donést ho do
schránky nebo na poštu. Ještě byla spousta času si to rozmyslet. Mail
nebo esemesku napíšete obratem, obratem je odkliknete – a není cesty
zpět,  protože  vlastností  slova  je,  že  když  ho  jednou  vypustíme,
nemůžeme ho nijak smazat ani  odestát.  Stejně tak,  když vidíme něco
hezkého  na  internetu,  stačí  v  okamžitém  rozpoložení  kliknout  –  a  je
hotovo.  Pustili  jsme  nepřítele  do  srdce  –  a  najednou  vidíme,  že
nejednáme s láskou, začínáme si milostný poměr, nehledíme na finanční
potřeby svých blízkých… a tak dále.

BŮH VRACÍ, CO SATAN BERE

V naší touze po Boží přízni nikdy nesmíme zapomenout, že Satan
neustále  hledá,  co  by  nám  vzal.  Ve  skutečnosti  nepřítel  naší  duše
nejprudčeji útočí, když procházíme zkouškami. Ale Bible nám mnohými
způsoby říká, že Bůh vrací, co Satan bere – a nejen to, on to znásobuje.
V době Staré  smlouvy,  pokud byl  zloděj  chycen při  krádeži,  musel  to
nahradit  sedminásobně.  To je  ukázka  Boží  spravedlnosti.  Ale  v  Nové
smlouvě Bůh slibuje ještě víc. V různých oddílech Písma říká, že vrátí
nazpět,  co  nám  bylo  vzato,  třiceti  nebo  dokonce  stonásobně.  To
přesahuje spravedlnost a poukazuje k přebohaté milosti.



V našich  nejtěžších  zkouškách,  kdy  se  zlé  obrací  ještě  k  horšímu,  je
těžké si představit, že se opět může stát něco dobrého. Mezi okolnostmi,
kterým  čelíme,  a  tím,  co  víme  o  našem  milujícím  Bohu,  je  naprostá
nerovnost. Problémem je, že nemůžeme vidět Boha při práci. A přesto
Bible říká,  že je nad naše chápání,  co Bůh pro nás připravil.  „Co oko
nevidělo a ucho neslyšelo a na lidské srdce nevstoupilo, to Bůh připravil
těm, kdo ho milují“ (1.Korintským 2,9).
Mnoho křesťanů se ptá, jestli  Bůh někdy vyslyší jejich prosby – opraví
manželství bez života, přivede zpět marnotratné dítě, zachrání závislého
sourozence, spasí zbloudilého rodiče. Vidí, že když se za to začali modlit,
se situace ještě zhoršila. A tak si říkají: „Dříve Ježíš dělal zázraky v mém
životě, ale teď se zdá, že je daleko. Jak můžu stále věřit, že mi odpoví?“
Každému  zápasícímu  křesťanovi  chci  říct:  „Vytrvej!  Hospodin  není
nečinný  během  tvých  zkoušek.  Ve  skutečnosti  pro  tebe  ukládá  velké
požehnání.“ Protože jsi jeho dítě, neodňal ti svou přízeň, a neodejme ji
ani v době tvé bolesti a problémů.


